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Tradicionālajā LNS gada noslēguma un balvu 
pasniegšanas pasākumā izskanēja arī LNS 
Liepājas RB priekšsēdētājas Ilzes Jaunzemes 
vārds. Viņa kļuva par svarīgākās nominācijas 
– LNS Gada cilvēks 2022 – uzvarētāju. Tāpēc 
“Kopsolī” aicināja laureāti uz plašāku sarunu.

LNS GADA BALVA 2022
Sestdien, 7. janvārī, Kultūras centrā “Rītausma” notika ikgadējais LNS noslēguma pasākums. 
Tajā jau tradicionāli tika pasniegtas LNS gada balvas, kā arī atzinības un pateicības raksti. 
Tāpat viesus visa pasākuma garumā priecēja svinīga programma – deju kolektīvu 
priekšnesumi un melodeklamācijas.
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2022. GADA LATVIJAS NEDZIRDĪGO SAVIENĪBAS NOZĪMĪGĀKIE NOTIKUMI

• LNS administratīvajā ēkā tiek uzsākti 
būvdarbi projekta “Būvdarbi ERAF projekta 
“Energoefektivitātes paaugstināšana LNS ēkai 
Elvīras ielā 19 k-2, Rīgā”” ietvaros.
• LNS Rīgas reģionālās biedrības organizētajā 
labdarības akcijā “Uzdāvini sapni!” Rīgas 
Ēbeļmuižas pamatskolas darbmācības 
tehnikas iegādei piedalās 114 biedri, kuri kopā 
saziedo 1 400 EUR. 
• Tiek noslēgts līgums ar Labklājības ministriju 
par valsts budžeta līdzekļu piešķiršanu 
LNS tehnikas iegādei un bērnu pasaku un 
tematisko vārdnīcu videoversiju izveidei par 
summu 20 000 EUR.
• Tiek panākta vienošanās ar Labklājības 
ministriju par pakalpojumu un tehnisko 
palīglīdzekļu nodrošinājuma finansēšanu 
2022. gadā par summu 3 790 676 EUR.

• 11.  februārī Rīgas Rātsnamā tradicionālajā 
brīvprātīgā darba veicēju un organizāciju 
godināšanā LNS biedre Zigrīda Žukauska 
saņem Rīgas domes pateicības rakstu.
• 23. februārī SIA “LNS Rehabilitācijas 
centrs” aprit 10 gadi.
• Jauniešu koris “Balsis” sadarbībā ar LNS uzsāk 
nebijušu projektu, kurā izveidotas vienpadsmit 
kormūzikas skaņdarbu vizualizācijas cilvēkiem 
ar dzirdes traucējumiem.
• LNS Valmieras reģionālā biedrība svin 75 gadu 
pastāvēšanu.
• Latvijas Rakstnieku savienības “YouTube” 
kanālā tiek publicēti vairāki literatūras 
festivāla “Prozas lasījumi 2021” pasākumu 
video ieraksti ar zīmju valodas tulkojumu vai 
subtitriem latviešu valodā.
• 12. februārī LNS biedre Albīna Vaivode no 
Rēzeknes RB Preiļu grupas svin 100 gadu 
jubileju.
• Tiek noslēgts deleģēšanas līgums ar Tukuma 
novada pašvaldību par LNS projekta “Īstais 
brīdis sākt kopā darboties!” realizāciju 
1 643 EUR apmērā.
• Ar Valmieras novada pašvaldību tiek noslēgts 
līgums par finansiālu atbalstu 1 000 EUR 
apmērā LNS Valmieras reģionālās biedrības 
darbības nodrošināšanai, savukārt ar Rēzeknes 

valstspilsētas pašvaldību tiek noslēgts līgums 
par finansiālu atbalstu 1 150 EUR apmērā 
LNS Rēzeknes reģionālās biedrības darbības 
nodrošināšanai.

• Latvijas nedzirdīgo sabiedrība tiek 
informēta par ārkārtas situāciju Ukrainā – 
Latvijas Televīzija piedāvā trīs tiešraides ziņu 
speciālizlaidumus dienā ar tulkojumu latviešu 
zīmju valodā.
• LNS prezidents Edgars Vorslovs un 
viceprezidents Ivars Kalniņš tiešsaistē piedalās 
kārtējās Pasaules Nedzirdīgo federācijas 
koordinācijas sanāksmēs par atbalsta 
sniegšanu nedzirdīgajiem no Ukrainas un bēgļu 
uzņemšanas problēmām.
• LNS biedrs Paulis Kalniņš ar vizuālo 
vernakulāru – unikālu teātra priekšnesumu – 
piedalās Latvijas Televīzijas raidījumā “Ko tu 
proti, Latvija?”
• LNS uzņēmumam SIA “LNS DANE” aprit 
70 gadi.
• Tiek uzsākta LNS apjomīga projekta 
“Demokrātijas kultūras laboratorija” 
realizācija, kas finansēts Eiropas Ekonomikas 
zonas un Norvēģijas grantu 2014.-2021. 
gadam programmas “Aktīvo iedzīvotāju fonds” 
ietvaros. 
• Ar Kuldīgas novada pašvaldību tiek noslēgts 
līgums par finansiālu atbalstu 1  200 EUR 
apmērā LNS Kuldīgas reģionālās biedrības 
darbības nodrošināšanai, bet ar Smiltenes 
novada pašvaldību – par finansiālu atbalstu 
2  355 EUR apmērā LNS Smiltenes reģionālās 
biedrības darbības nodrošināšanai.

• Tiek izveidota LNS zīmju valodas komisija, 
kurā darbojas Ivars Kalniņš, Lilita Janševska, 
Ilona Liniņa, Māra Lasmane, Agita Intsone un 
Skaidrīte Baure.
• Slovēnijas Nedzirdīgo asociācijas pārstāvji 
pieredzes apmaiņas braucienā apmeklē 
LNS Rehabilitācijas centru, dienas centru 
“Rītausma”, LNS muzeju un LNS Liepājas 
reģionālo biedrību.
• Tiek noslēgts līgums ar Liepājas valstspilsētas 
pašvaldību par projekta 

“Uzzini.Apskati.Izproti.” līdzfinansēšanu 
1 330 EUR apmērā.

• 24. Vasaras Nedzirdīgo Olimpiskajās spēlēs 
Brazīlijā LNS biedre peldētāja Zane Embrekte 
iegūst divas zelta un vienu sudraba medaļu, 
LNS biedrs vieglatlēts Māris Grēniņš – sudraba 
un bronzas medaļas.
• Norit darbs pie latviešu zīmju valodas 
korpusa izveides zīmju valodas izpētei. 
Liepājas Universitātes profesore Dina Bethere 
iepazīstina LNS pārstāvjus ar Valsts pētījumu 
programmas projektu “Mūsdienu latviešu 
valodas izpēte un valodas tehnoloģiju attīstība” 
(LATE). 
• LNS Kuldīgas reģionālā biedrība restorānā 
“Bangert’s” atzīmē 70 gadu jubileju.
• LNS prezidents Edgars Vorslovs un 
viceprezidents Ivars Kalnins piedalās Eiropas 
Nedzirdīgo savienības organizētajā seminārā 
un Ģenerālajā asamblejā Marseļā, Francijā.
• LNS Rīgas RB Tukuma grupa svin 65 gadu 
jubileju.

• Notiek unikālas nedzirdīgo teātra izrādes 
“Drakula” pirmizrāde kultūras centrā 
“Rītausma”. Izrāde īstenota projekta “Skatuves 
priekškaru atverot dzīvei” ietvaros. Projekta 
finansējums ir 7 000 EUR, un tas veidots 
Izglītības un zinātnes ministrijas Jaunatnes 
politikas valsts programmas 2022.-2024. 
gadam ietvaros. 
• 17. jūnijā Rēzeknes būvvalde sniedz pozitīvu 
atzinumu par pabeigtajiem energoefektivitātes 
paaugstināšanas būvdarbiem LNS divstāvu ēkā 
Rēzeknē. Būvdarbi ar kopējo vērtību 259  479 
EUR notika projekta “Būvdarbi ERAF projekta 
“Energoefektivitātes paaugstināšana LNS ēkai 
Raiņa ielā 5a, Rēzeknē” ietvaros. 
• LNS Daugavpils reģionālajai biedrībai aprit 75 
gadi.
• LMT Viedtelevīzijas iemīļotais bērnu raidījums 
“UCIPUCI” kļūst pieejams ar zīmju valodas 
tulkojumu.
• LNS biedrs Edgars Vovers ar asistentu Arti 
Ozolu piedalās Eiropas nedzirdīgo un neredzīgo 
personu savienības (European Deafblind Union) 

Teksts: Ivars Kalniņš
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JŪLIJĀ

jauniešu nometnē Beļģijā.
• LNS projekta “Demokrātijas kultūras 
laboratorija” ietvaros tiek sagatavots pirmais 
videomateriāls par ANO Konvenciju par 
personu ar invaliditāti tiesībām – tās vēsturi, 
mērķi, pamatprincipiem un saturu.

• Sarunu festivāla “LAMPA” pasākumi arī šoreiz 
ir pieejami ar zīmju valodas tulkojumu.
• Ministru kabineta mājaslapā tiek izveidots 
speciāls saturs ar zīmju valodas tulkojumu, 
lai nodrošinātu piekļūstamu informācijas vidi 
cilvēkiem ar dzirdes traucējumiem.
• LNS viceprezidents Ivars Kalniņš piedalās 
organizācijas “SUSTENTO” organizētajā 
starptautiskajā konferencē “Ar šodienas 
pieredzi Ukrainas nākotnei. Par iekļaujošu 
sabiedrību cilvēkiem ar invaliditāti Ukrainā”.
• LNS prezidents Edgars Vorslovs un 
viceprezidenti Ivars Kalniņš un Brigita Lazda 
tiekas ar Valsts izglītības satura centra 
īstenojamā ESF projekta “Kompetenču pieeja 
mācību saturā” jeb “Skola 2030” darba grupas 
pārstāvjiem.
• Tiek noslēgts līgums ar Rīgas pilsētas 
Apkaimju iedzīvotāju centru par finansējumu 
3 272 EUR apmērā LNS projektam “Iekļaujamies 
Rīgas apkaimēs ar zīmju valodu! - 2”.
• Ar Ministru kabineta 14. jūlija rīkojumu LNS 
bezatlīdzības lietošanā tiek nodota zeme 
Elvīras ielā 19 k–3, Rīgā, tai deleģēto valsts 
pārvaldes uzdevumu īstenošanai un īpašumā 
esošo būvju uzturēšanai.

• Tiek veikti grozījumi Ministru kabineta 
noteikumos: palielināts surdotulka 
pakalpojuma apjoms izglītības programmu 
apguvei un vienkāršota pieteikšanās tehnisko 
palīglīdzekļu un pakalpojumu saņemšanai.
• Amatu atstāj SIA “LNS Rehabilitācijas centrs” 
valdes locekle Lilita Janševska.
• LNS Valmieras reģionālajai biedrībai aprit 
75. gadadiena.
• Labklājības ministrija izveido darba 
grupu vides, pakalpojumu un informācijas 
piekļūstamības veicināšanai personām ar 
invaliditāti, lai risinātu labdarības maratona 
“Dod pieci!” organizatoru 2021. gada 21. 
decembra atklātajā vēstulē aktualizēto 

jautājumu risināšanu. LNS šajā darba grupā 
pārstāv LNS prezidents Edgars Vorslovs.

• Latviešu zīmju valodas atzīšanas dienā – 1. 
septembrī – tiek prezentētas tematiskās zīmju 
valodas videovārdnīcas “Zīmju valodas pamati 
dažādu profesiju pārstāvjiem” un “Politika”. 
• Kultūras centrā “Rītausma” tiek demonstrēta 
izrāde “Brieža pēdējā nakts” ar tulkojumu zīmju 
valodā. Izrāde sagatavota teātra festivāla 
“Homo Novus” ietvaros. 
• LNS Rīgas RB Jelgavas grupa nosvin 70 gadu 
jubileju.
• 2. septembrī LNS un biedrība “Sporto 
Latvija” paraksta sadarbības memorandu par 
sporta pasākumu veicināšanu, atbalstīšanu 
personām ar dzirdes traucējumiem un vienojas 
par labdarības pārgājiena “Sporto Latvija – 
ejam visi!” rīkošanu starptautiskās Nedzirdīgo 
nedēļas pasākumu ietvaros.
• LNS Ventspils reģionālajai biedrībai aprit 70. 
gadadiena.
• LNS prezidents Edgars Vorslovs, 
viceprezidente Brigita Lazda un SIA 
“LNS Surdotehniskās palīdzības centrs” 
izpilddirektors Eduards Bērziņš-Lācis piedalās 
informatīvi praktiskajā seminārā darba 
devējiem Sociālās integrācijas valsts aģentūrā.
• Starptautiskajai Nedzirdīgo dienai tiek veltīti 
dažādi pasākumi LNS un tās reģionālajās 
biedrībās.

• 21. oktobrī Mežaparka Lielās estrādes Kokaru 
zālē notiek Jauniešu kora “BALSIS” koncerts 
“IERAUGI NEDZIRDĒTO! Dziesmu svētki.”  ar 
zīmju valodas tulkojumu.
• Sabiedrības integrācijas fonds (SIF) un 
nodibinājums “Apeirons” organizē “Sajūtu 
vakariņas” darba devējiem par cilvēkiem ar 
funkcionāliem traucējumiem. Prezentāciju 
par cilvēkiem ar dzirdes traucējumiem sniedz 
Inese Immure un Ivars Kalniņš.
• Latvijas Kultūras akadēmijas seminārā 
“Iekļaujoša kultūra - normalitāte vai privilēģija” 
piedalās LNS viceprezidenti Ivars Kalniņš 
un Brigita Lazda, kuri klāsta par kultūras 
pieejamību cilvēkiem ar dzirdes traucējumiem. 
Ar personisko pieredzi un pārdomām dalās 
zīmju valodas tulce Egija Salaciete.

• Latvijas Televīzijā sāk darboties jauna 
surdotulka studija, kura uzlabo un paplašina 
zīmju valodas tulkojuma vizuālā un tehniskā 
izpildījuma iespējas, vajadzības gadījumā dodot 
iespēju tulkot vienlaicīgi divus raidījumus. 
Izmainīts interneta translāciju (ltv.lsm.lv un 
replay.lv) kadrējums, būtiski palielinot zīmju 
valodas tulkam atvēlēto laukumu, lai tulkojums 
būtu labāk saskatāms un uztverams.

• LNS Domes sēde lemj par LNS īpašuma  – 
trīsstāvu ēkas, kas atrodas Raiņa ielā 5A, 
Rēzeknē, – pārdošanu.
• Latvijas Republikas proklamēšanas dienā 
Jāņa Čakstes laukumā Liepājā LNS biedri bauda 
Liepājai un visai Latvijai pazīstamu mākslinieku 
priekšnesumus ar zīmju valodas tulkojumu uz 
lielā ekrāna. Tulko Ainārs Ostvalds.
• Tautas deju kolektīvs “Rītausma” svin 70 
gadu jubileju ar koncertu “Es atnesu uguntiņu”.
• Izveidota īsfilma “Turpinām iepazīt mūsu 
Rīgas pilsētas apkaimes zīmju valodā!” latviešu 
zīmju valodā un ar subtitriem, kas tapusi LNS 
projekta “Iekļaujamies Rīgas apkaimēs ar zīmju 
valodu! - 2” ietvaros.
• LNS biedri apmeklē biedrības “SUSTENTO” 
organizēto semināru “Vai atpazīsti 
diskrimināciju”, kurā apspriež cilvēktiesību 
jautājumus ar nedzirdīgiem un vājdzirdīgiem 
cilvēkiem, kuri arī cieš no diskriminācijas.

• Tiesībsarga biroja konkursā “Gada balva 
cilvēku ar invaliditāti atbalstam” galveno 
balvu nominācijā “Kultūras vēstnesis” saņem 
Jauniešu koris “BALSIS” par projektu “Balsis 
zīmju valodā”. Speciālās atzinības saņem 
Latvijas Televīzijas raidījuma “Supernova” zīmju 
valodas tulki Elza Veismane un Ainārs Ostvalds. 
• Tautas deju kolektīvs “Rītausma” kopā ar 
vairākiem citiem tautas deju kolektīviem 
uzstājas koncertā “Ziemas sadancis” 
Jaunolaines kultūras namā.
• Rīgas būvvalde sniedz pozitīvu atzinumu 
par pabeigtajiem energoefektivitātes 
paaugstināšanas būvdarbiem LNS Rīgas 
administratīvajā ēkā. Būvdarbu kopējā vērtība 
bija 552 740 EUR. •

AUGUSTĀ

SEPTEMBRĪ

OKTOBRĪ

NOVEMBRĪ

DECEMBRĪ



4

Teksts: Edgars Vorslovs

VALSTS PĀRVALDES DELEĢĒTO 
FUNKCIJU VEIKUMS 2022. GADĀ

VIZĪTE PIE VALSTS PREZIDENTA

2022. gadā pēc Covid-19 ierobežoju atcelšanas 
pieauga klientu aktivitāte, palielinoties 
pieprasījumam gan pēc surdotehniskajiem 
palīglīdzekļiem, gan sociālās rehabilitācijas, gan 
zīmju valodas tulka (surdotulka) pakalpojumiem. 
Augušo pieprasījumu izdevās veiksmīgi 
apmierināt, neskatoties uz energoefektivitātes 
paaugstināšanas darbiem LNS ēkās Rīgā un 
Rēzeknē, kurās tiek nodrošinātas valsts pārvaldes 
deleģētās funkcijas.
2022. gads bija ar lielāko finansējumu, tam 
pārsniedzot 3,6 miljonus eiro. Šī finansējuma 
ietvaros:

• pieņemti 6084 administratīvie akti;
• veiktas 12 publiskā iepirkuma procedūras;
• 4 904 personām izsniegti   
7 632 surdotehniskie palīglīdzekļi;
• 1192 personām sniegti 31 675 surdotulka 
pakalpojumi saskarsmē 39 371 stundas  
apjomā;
• 23 personām sniegti 1981 surdotulka  
pakalpojumi profesionālās izglītības ieguvē 

3 405 stundu apjomā;
• 972 personām sniegti 22 147 sociālās 
rehabilitācijas pakalpojumi 24  538 stundu 
apjomā;
• 6 personām sniegts sociālās   
rehabilitācijas pakalpojumu komplekss  
21 dienas apjomā;
• sagatavotas 220 videoziņas zīmju valodā; 
• sagatavoti laikraksta “Kopsolī” 11 izdevumi;
• sadarbībā ar Labklājības ministriju kara  
bēgļiem no Ukrainas ar dzirdes traucējumiem 
tika operatīvi nodrošināta primāri 
nepieciešamie surdotulka pakalpojumi;
• Ukrainas civiliedzīvotājiem sniegti arī valsts 
apmaksātie pakalpojumi: 36 personām 
izsniegti 67 surdotehniskie palīglīdzekļi, 21 
personai sniegti 504 surdotulka pakalpojumi 
saskarsmē 604 stundu apjomā.

Par pieejamo valsts apmaksāto surdotehnisko 
palīglīdzekļu un pakalpojumu apjomu 2023. gadā 
informācija tiks publicēta „Kopsolī” februāra 
izdevumā.•

24. janvārī LNS sadarbības partnera nodibinājuma 
“Apeirons” organizētās tikšanās ietvaros LNS 
prezidents Edgars Vorslovs tikās ar valsts 
prezidentu Egilu Levitu, lai pārrunātu jautājumus 
par cilvēku ar invaliditāti iekļaušanu sabiedrībā un 
diskriminācijas mazināšanu. Piedalījās arī Rīgas 
vājredzīgo un neredzīgo biedrības “Redzi mani” un 

Sabiedrības integrācijas fonda vadība.
LNS prezidents E. Levitu iepazīstināja ar LNS 
ilggadīgo darbību dažādu projektu realizācijā 
un valsts pārvaldes deleģēto uzdevumu 
nodrošināšanā un pasniedza viņam LNS simtgadē 
izdoto grāmatu “Laika zīmes”, uzsverot, ka 
arī nedzirdīgo kopiena ir piedalījusies Latvijas 

AK
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Trešdien, 28. decembrī, norisinājās kārtējā LNS 
valdes sēde. Tajā tika apspriesti vairāki aktuāli 
jautājumi un pieņemti šādi lēmumi:
• atļaut SIA “LNS Rehabilitācijas centrs” 
2022. gada budžetā iekļaut remonta izdevumus 
par summu līdz 10 000 EUR energoefektivitātes 
uzlabošanas pasākumiem;
• iesniegt LNS 2023. gada budžeta projektu LNS 
domei apstiprināšanai un ierosināt LNS domei LNS 
2022. gada pārskata revīzijai par revidentu iecelt SIA 
“Auditorfirma “Grāmatvedis”” zvērinātu revidentu 
Jāni Mežielu;
• novērtējot LNS biedru, darbinieku un sadarbības 
partneru veikumu 2022. gadā, apstiprināt LNS 2022. 
gada nominācijas un apbalvojumu saņēmējus.

Šī gada 7. janvārī LNS dome pulcējās uz pirmo 
sēdi, kurā tika apstiprināts LNS 2023. gada 
budžets, kurā ieņēmumu daļa  - EUR 3 020 699 
un izdevumu daļa - EUR 3 695 305. 2023. gada 
ieņēmumu un izdevumu starpība ir EUR – 674 606.  
LNS Dome lēma par LNS revidentu iecelt SIA 
„Auditorfirma „Grāmatvedis”” zvērināto revidentu 
Jāni Mežielu ar pilnvaru termiņu līdz 2023. gada  
31. martam.

LNS VALDES LĒMUMI

LNS DOMES LĒMUMI

LATVIJAS NEDZIRDĪGO SAVIENĪBĀ

Teksts: Edgars Vorslovs Foto: Ilmārs Znotiņš, Valsts prezidenta kanceleja

vēstures veidošanā. 
Sarunas gaitā E. Vorslovs informēja, ka 
cilvēkiem ar dzirdes zudumu būtiska problēma ir 
informatīvās vides nepieejamība un ka nedzirdīgie 
cilvēki priecātos, ja valsts prezidenta publiskās 
uzstāšanās tulkotu zīmju valodas tulks.
E. Levits bija ieinteresēts par zīmju valodu. 
Viņš tika informēts ka, lai gan Valsts valodas 
likumā noteikts, ka valsts nodrošina latviešu 
zīmju valodas attīstīšanu un lietošanu saziņai 
ar nedzirdīgajiem cilvēkiem, atbalsts no valsts 
budžeta zīmju valodas attīstīšanai bijis tikai 
2022. gadā. Valsts prezidentam tika pasniegts 
valsts finansējuma ietvaros izgatavotais latviešu 
zīmju valodas alfabēts, un viņš nekavējoties to 
izmantoja, nodaktilējot savu uzvārdu. 
Tikšanās noslēgumā valsts prezidents apliecināja, 
ka arī turpmāk iestāsies par cilvēku ar invaliditāti 
iekļaujošākas sabiedrības veidošanu.•
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LNS VALDE SVINĪGĀ CEREMONIJĀ PASNIEDZA GADA BALVAS
Teksts: Jūlija Bite 

Sestdien, 7. janvārī, Kultūras centrā “Rītausma” notika ikgadējais LNS noslēguma pasākums. Tajā jau tradicionāli tika pasniegtas LNS gada balvas, kā arī 
atzinības un pateicības raksti. Tāpat viesus visa pasākuma garumā priecēja svinīga programma – deju kolektīvu priekšnesumi un melodeklamācijas.

LNS GADA BALVU 2022 SAŅĒMĒJI

Gada brīvprātīgais

ILONA FOMINA
Gada pasākums/notikums

TEĀTRA IZRĀDE 
“DRAKULA”

Gada inovācija kultūrā

JAUNIEŠU KORIS 
“BALSIS”

Gada algotais darbinieks

ZANE BONDARE

Gada reģionālā biedrība

LNS SMILTENES 
REĢIONĀLĀ BIEDRĪBA

Gada draudzīgākā NVO
LATVIJAS CILVĒKU AR 
ĪPAŠĀM VAJADZĪBĀM 

SADARBĪBAS ORGANIZĀCIJA 
“SUSTENTO”

Gada sadarbības partneris

BIEDRĪBA “SPORTO 
LATVIJA”

Mūža ieguldījums

GUNDEGA PAŅKO

Gada amatiermākslas 
kolektīvs/amatiermākslinieks

AINĀRS OSMANIS

Gada atbalstošākā pašvaldība

RĪGAS 
VALSTSPILSĒTAS 

PAŠVALDĪBA

Gada zīmju valodas tulks

INĀRA ROZENBAUMA
Gada cilvēks

ILZE JAUNZEME

SMILTENES 
REĢIONĀLĀ 
BIEDRĪBA

Papildus galvenajām LNS nominācijām šogad tika 
izvirzītas vēl četras – Gada lielākā klapata, Gada 
ieguvums, kā arī Gada zīme un Gada “ne-zīme”. To 
ieguvēji:
 - Gada lielākā klapata – Elvīras ielas 19 k - 2 

energoefektivitātes projekts
 - Gada ieguvums – Valsts budžeta finansējums 

videovārdnīcām un pasakām zīmju valodā
 - Gada zīme zīmju valodā – vārds “Ukraina”
 - Gada “ne–zīme” zīmju valodā – zīme “par” no 

krievu zīmju valodas
Savukārt LNS prezidents Edgars Vorslovs 
pasniedza īpašas pateicības par gadā paveikto:

 - par nozīmīgu brīvprātīgā darba veikumu 
2022. gadā, sniedzot atbalstu pakalpojumu 
pieejamībā Ukrainas civiliedzīvotājiem, – 
Elfai Zariņai;
 - par nozīmīgu brīvprātīgā darba veikumu 

2022. gadā, nodrošinot LNS kultūras pasākumu 
norisi, – Raitim Rūrānam;
 - par nozīmīgu veikumu avīzes “Kopsolī” 

izdošanas nodrošināšanā – Inesei Immurei;
 - par nozīmīgu veikumu, nodrošinot projekta 

“Būvdarbi ERAF projekta “Energoefektivitātes 
paaugstināšana LNS ēkai Raiņa ielā 5a, Rēzeknē”” 
realizāciju, – Aijai Sannikovai;

 - par nozīmīgu veikumu, nodrošinot projekta 
“Skatuves priekškaru atverot dzīvei” realizāciju, – 
Danai Kalpiņai-Geidai.
Svinīgajā ceremonijā LNS valde pasniedza 
arī atzinības rakstu Invalīdu un viņu draugu 
apvienībai “Apeirons” un pateicības rakstus 
Vladimiram Utreckim, Tukuma novada 
pašvaldībai, Smiltenes novada pašvaldībai un 
NIAF “Klusums”.

Sirsnīgi sveicam balvu, atzinības rakstu un 
pateicību ieguvējus! •
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“KOPSOLĪ” TEVI APSVEIC AR TITULU! 
TU ESI 2022. GADA IEVĒROJAMĀKĀ 
LNS PERSONA, TAS NAV MAZ! TĀPĒC 
PIRMAIS JAUTĀJUMS, PROTAMS, 
TRADICIONĀLAIS: KĀ JUTIES, SAŅEMOT 
BALVU? VAI TĀ BIJA GAIDĪTA?
Liels paldies! Man bija ļoti liels šoks, kad paziņoja, 
ka esmu šīs nominācijas balvas ieguvēja. Balvu 
sev es nemaz negaidīju, bet neslēpšu, ka gaidīju 
un cerēju, ka balva tiks Liepājas pašvaldībai par 
atbalstu vai arī visai Liepājas biedrībai. To, ka šāda 
balva būs tieši man, es negaidīju, tiešām!

LIEPĀJĀ IR LIELA BIEDRĪBA AR SAVU 
MĪTNI. LŪDZU, PASTĀSTI, CIK JUMS 
ŠOBRĪD IR BIEDRU, KĀDI PASĀKUMI 
NOTIEK UN KĀDI IR TAVI KONKRĒTIE 
PIENĀKUMI?
Mani pienākumi ir vadīt Liepājas RB, organizēt 
un sasaukt valdes sēdes, kur tiek izrunāti dažādi 
jautājumi, uzklausīt biedru vēlmes, organizēt 
pasākumus, iesniegt un realizēt Liepājas 
pašvaldības NVO projektus, pārstāvēt Liepājas 
RB LNS domes sēdēs. Varbūt visus pienākumus 
un darāmo es šeit nenosaucu, jo ikdienā vienmēr 
uzrodas kādas jaunas problēmas vai kas cits.
Šobrīd Liepājas RB ir 80 biedri. Kā parasti, 
otrdienās biedri, kuri vēlas un var, sanāk kopā. 
Tiek pārrunātas dažādas tēmas, jaunumi 
nedzirdīgo sabiedrībā. Protams, arī tas, kas 

notiek Liepājā, Latvijā un pasaulē. Citās dienās 
atzīmējam dažādus latviešu tradīciju pasākumus. 
Protams, sanākam kopā arī, lai atzīmētu lielākus 
pasākumus, kurus esam organizējuši vienmēr, 
piemēram, “Zelta briedums” un citus. Realizējām 
Liepājas projektu, kura ietvaros notika 4 lekcijas 
un pieredzes apmaiņas brauciens.
Liepājas biedrība 2022. gada 9. un 10. jūlijā 
NVO projekta “Uzzini. Apskati. Izproti.” ietvaros 
devās pieredzes apmaiņas braucienā uz Liepājas 
Neredzīgo biedrības rehabilitācijas centru 
“Dvēseles veldzes dārzs”, LNS Kuldīgas RB un 
Rīgas RB Tukuma grupu.
“Dvēseles veldzes dārzā” uzzinājām, kā un cik 
ilgā laikā viņi ir iekārtojuši rehabilitācijas centru, 
uzzinājām daudz ko jaunu. Tiešām ir vērts 
aizbraukt, lai baudītu šo dabas burvību un ļautos 
dažādām sajūtām.
Pa ceļam no “Dvēseles veldzes dārza” uz Kuldīgu 
mēs piestājām apskates objektā strausu fermā 
“Nornieki”, kur arī uzzinājām daudz ko jaunu, 
piemēram, kā notiek strausēnu izšķilšanās 
process, cik daudz olas izdēj strausu mātīte. 
Varējām arī samīļoties un fotografēties kopā ar 
kaziņām.
Ar Kuldīgas biedrību šoreiz tikāmies atpūtas 
komplektā “Polīši”, kur viņi organizēja sporta 
spēles saviem biedriem. Mēs varējām pie dabas 
dalīties dažādos jaunumos, pieredzē, vērot, kā 
noris kuldīdznieku organizētās sporta spēles.
Pēc tam devāmies uz Apšuciemu, kur mums 
bija rezervēta naktsmītne. Netālu no viesnīcas 

atradās arī pludmale, kur mēs aizgājām izbaudīt 
ainavu un sajust, vai jūras smiltis ir tādas pašas, 
kādas ir pie mums Liepājā.
Nākamajā dienā, 10. jūlijā, devāmies apciemot 
Rīgas RB Tukuma grupu. Apskatījām viņu telpas, 
kur notiek biedru sanākšana un organizēti lielākie 
pasākumi. Tāpat dalījāmies pieredzes apmaiņā par 
to, kā organizējam pasākumus, un citām tēmām.

KĀDA IR TAVA IKDIENA? 
VAI TU KATRU DIENU EJ UZ BIEDRĪBU?
Ikdiena man ir tāda pati, kā ikvienam 
strādājošajam vecākam. No rītiem pavadu bērnus 
uz skolu un bērnudārzu, pēc tam dodos uz darbu – 
biedrību. Šobrīd esmu uz slimības lapas, bet dažus 
biedrības darbus daru no mājām. Dažas reizes 
nedēļā aizeju uz biedrību, lai satiktos ar biedriem, 
izrunātos.

KURI IR TAVI TUVĀKIE PALĪGI UN 
KĀ VIŅI SADALA DARBUS?
Mani tuvākie palīgi ir biedrības valdes locekļi, jo 
bez viņiem man būtu grūti vadīt biedrību. Ir grūti 
vienai domāt par pasākumiem un citām lietām. Ir 
cilvēki, kas atbild par lieliem pasākumiem, ir tādi, 
kas atbild par citiem noteiktiem pienākumiem. 
Protams, svarīgs palīgs ir mūsu surdotulks Ainārs, 
jo kā gan bez viņa varētu komunicēt ar Liepājas 
pašvaldību, ar vieslektoriem, kuri tiek uzaicināti 
projektu ietvaros, un citiem cilvēkiem.

DARU LIETAS, KAS MAN SAGĀDĀ PRIEKU
Tradicionālajā LNS gada noslēguma un balvu pasniegšanas pasākumā izskanēja arī LNS Liepājas 

RB priekšsēdētājas Ilzes Jaunzemes vārds. Viņa kļuva par svarīgākās nominācijas – LNS Gada 
cilvēks 2022 – uzvarētāju. Tāpēc “Kopsolī” aicināja laureāti uz plašāku sarunu.

Teksts: Zigmārs Ungurs Foto: Madara Liepiņa, Ilzes Jaunzemes personīgais arhīvs

LIE
LĀ

 IN
TE

RV
IJA



7

KĀ RODAS IDEJAS 
PASĀKUMIEM UN TO NORISEI?
Idejas pasākumu realizēšanai rodas, apspriežoties 
ar dažiem valdes locekļiem, kuri arī iesaistās 
konkrēto pasākumu organizēšanā. Ir jāizdomā 
kaut kas jauns, ar ko cilvēkus piesaistīt, jo tagad, 
pēc Covid-19 pandēmijas un ierobežojumiem, 
ir samazinājusies biedru aktivitāte. Daudzi ir 
pieraduši komunicēt attālināti. Es tomēr ceru, ka 
turpmāk pasākumos mēs varēsim sapulcēties 
kuplākā skaitā.

KĀDAS BALVAS VĒL IR 
LIEPĀJAS RB VAI TAVĀ ĪPAŠUMĀ?
Mana 2022. gada LNS Gada cilvēks balva stāv 
biedrībā. Personīgi man ir vēl viena īpaši nozīmīga 
balva – Gada Liepājnieks 2020. “Facebook” 
Liepājas lapā var apskatīt video par šo notikumu:

Šī balva man arī bija ļoti liels pārsteigums, bet 
atšķirībā no LNS balvas Liepājas pašvaldības balva 
man stāv mājās – vitrīnā pie citām sporta balvām: 
kausiem un medaļām.

VAI 2023. GADAM LIEPĀJNIEKIEM 
IZDOMĀTS KAUT KAS PĀRSTEIDZOŠS, LAI 
CITĀM BIEDRĪBĀM PALIKTU MUTE VAĻĀ?
Pagaidām mums stāv priekšā divi lieli notikumi 
– LNS Liepājas RB kopsapulce un Liepājas RB 75 
gadu jubilejas pasākums. Par to, vai tiks izdomāts 
kaut kas pārsteidzošs, nevaru teikt, jo superīgas 
idejas rodas tikai kopīga darba procesā. 

AR KĀDĀM PROBLĒMĀM BIEDRI 
VISBIEŽĀK VĒRŠAS PIE TEVIS?
Ar ļoti dažādām problēmām. Dažiem vajag 
vienkārši izrunāties, citiem vajag palīdzību 
tehnoloģiju jautājumos – planšete, telefons. Vēl 
citiem vajag palīdzēt atrast kādu nepieciešamo 
informāciju.
Dažkārt vajag palīdzēt apmaksāt rēķinus, 
citkārt jāpalīdz ielādēt kādu aplikāciju planšetē 
vai telefonā un iemācīt, kā ar to darboties. 
Nepieciešams palīdzēt atrast kādu informāciju, 
piemēram, autobusu sarakstu, apsveikumu 
kartiņas vai tekstus, novēlējumus, kādas iestādes 

darba laiku un tamlīdzīgi.

KĀ TU APVIENO DARBU BIEDRĪBĀ AR 
MĀJAS SOLI, BĒRNU AUDZINĀŠANU?
Cenšos apvienot, bet brīžiem nesanāk biedrības 
darbus paveikt darba laikā, ja gadās strādāt no 
mājām attālināti. Tad cenšos to izdarīt kādā citā 
laikā, dažreiz arī sanāk pastrādāt  brīvdienās. 
Brīžiem idejas rodas pēkšņi, esot izbraukumos 
vai atpūtā ar ģimeni, tad tās piefiksēju uz papīra 
vai telefonā, lai neaizmirstu. Tomēr cenšos darbu 
atdalīt no ģimenes dzīves – šad tad sanāk, šad tad 
nesanāk. Par savu biedrību un biedriem es domāju 
vienmēr.

PASTĀSTI, LŪDZU, PAR SAVIEM BĒRNIEM. 
KĀ TU AR VIŅIEM KOMUNICĒ? VAI VIŅI 
PROT ZĪMJU VALODU, IET UZ BIEDRĪBU?
Mani trīs bērni ir dzirdīgi. Divi skolnieki, bet 
vismazākā iet dārziņā. Ar saviem bērniem 
komunicēju mutiski. Neuzspiežu viņiem mācīties 
zīmju valodu. Ja viņi paši kaut ko vēlas parādīt 
zīmēs, tad pajautā man. Taču vienkāršākos 
pamatus viņi prot, kā, piemēram, mamma, tētis, 
māja, ēst, dzert, suns, kaķis un tamlīdzīgi, arī 
daktilēt savu vārdu.

ŠĶIET, KA NEIZBĒGAMS IR JAUTĀJUMS 
PAR BOULINGU. TU TO SPĒLĒ JAU ILGI 
UN ESI VIENA NO LABĀKAJĀM. KĀ TAS 
SĀKĀS? 
Tas viss sākās jau ļoti sen – vienkārši sāku 
spēlēt kādās nedzirdīgo biedrības organizētajās 
sacensībās, un man tas sporta veids iekrita sirdī. 
Pat iegādājos savu boulinga bumbu, apavus, somu 
un citu aprīkojumu. Laika gaitā sāku spēlēt arvien 
labāk, un tā tas aizgāja. Kā saka, ja sporta veids 
tev patīk, tad tajā varēsi sevi pilnveidot.
Tagad, pēc neplānotas operācijas, man gaidāma 
liela pauze sportošanā, tāpēc to, kā būs turpmāk, 
vēl redzēsim.

KĀDI VĒL TEV IR HOBIJI? 
KĀ PAVADI ATVAĻINĀJUMU?
Man ir liela vēlme būt pie dabas, makšķerēt. 
Atvaļinājums man nav bijis, jo ilgu laiku biedrībā 
strādāju brīvprātīgi. Taču savu brīvo laiku pavadu 

ar ģimeni mājās, pie dabas, izbraucot kādā nelielā 
ekskursijā.
Ļoti reti sanāk aizbraukt makšķerēt vienai. Tagad 
vecākais dēls mani bieži aicina makšķerēt, arī 
viņam tas ļoti iepaticies. Tā nu ir sanācis, ka mums 
ģimenē gandrīz visiem patīk makšķerēt. Man patīk 
spiningot – var sajust, ka zivs ir pieķērusies pie 
āķa, un tu to velc ārā – tas ir kaifs, ko gribas vēl un 
vēl... Noķertās zivis es laižu atpakaļ, bet, ja gadās 
noķert kādu labu līdaciņu, paņemu uz mājām, lai 
uzceptu kotletes vai tāpat uz pannas. Vēl man 
patīk arī ziemas makšķerēšana, bet Liepājā ledus 
kā nav, tā nav – tad ir jābrauc uz Latgali.
LNSF rīkotajās sacensībās spiningošanā pirmajā 
reizē piedalījos, bet tagad vairs nē. Tomēr joprojām 
piedalos NSB “LIEPAVA” rīkotajās spiningošanas 
sacensībās.

ES TEVI ILGI NEBIJU REDZĒJIS. 
ŠĶIET, KA ESI NOTIEVĒJUSI.
Paldies, ka ievēroji. Jā, pēc trešā bērna 
piedzimšanas esmu mazliet notievējusi, un tas 
man pašai sagādā lielu prieku!

KĀDA IR TAVA ĒDIENKARTE, 
KAS VISVAIRĀK GARŠO?
Man nav īpašas ēdienkartes – ēdu visu, kas garšo. 
Piemēram, mums ģimenē ir kļuvis par tradīciju, ka 
piektdienas ir pankūku dienas. Cenšos pankūkas 
katru piektdienu gatavot citādākas, variēt – 
lielās plānās, biezpiena plācenīši, mazās kefīra. 
Dažreiz izmēģinu kādu citu recepti, bet šīs trīs ir 
populārākās.
Savukārt sestdienās mūsmājās ir zupas dienas – 
tas arī jau kļuvusi par tradīciju. Vēl mums visiem 
garšo tortillas ar vistu, dārzeņiem un pašu 
gatavotu ķiploku un zaļumu mērci.

VAI TEV IR SAVA DEVĪZE, PĒC KURAS 
DZĪVĒ VADIES? KĀDU TU IETEIKTU 
CITIEM?
Savas devīzes man nav, bet daru lietas, kas 
man patīk un sagādā prieku. Tāpēc arī citiem 
novēlu: dari to, kas tev patīk, un ieklausies savā 
sirdsbalsī!•

https://www.facebook.com/liepajalv/videos/876257899837678
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Jau trīs gadus un sešus mēnešus Kristaps 
strādā “Metalform” par metinātāju. Pirms 
tam strādājis kādā citā uzņēmumā par kalēju. 
Atzīstas, ka kalšana viņam patikusi labāk, 
tomēr tā kļūstot vecmodīga, un metināšanas 
pasūtījumu esot daudz vairāk.

KĀDI BIJA TAVI PIENĀKUMI IEPRIEKŠĒJĀ 
DARBAVIETĀ UN KĀDI – TAGAD?
Iepriekš izgatavoju durvju un logu rāmjus. 
Savukārt tagad – vārtus, žogus, balkonu margas 
un citus līdzīgus darbus. Metāla rāmju taisīšana 
man padevās ļoti ātri – priekšniekam brīžiem 
nebija jaunu darbu, ko man uzdot. Tik ātri es tos 
taisīju. Tāpēc viņš saprata, ka man var uzticēt 
arī lielākus, grūtākus projektus, piemēram, 
150 metrus garus žogus. Arī tas man padodas 
salīdzinoši ātri. 

Mans darbs un sirdslieta –  

METĀLAPSTRĀDE
Mūsdienās ļoti pieprasīta profesija ir metālapstrādes speciālists. 
Ar metālapstrādi nodarbojas mūsu biedrs Kristaps Štelmahers – 
kopš brīža, kad 2011. gadā iestājās Rīgas Amatniecības vidusskolā 
(tagad – Rīgas Mākslas un mediju tehnikums). Pašlaik viņš strādā 
uzņēmumā “Metalform”. Par savu aizraujošo nodarbi Kristaps 
pastāstīja “Kopsolī”.

Teksts: Jūlija Bite Foto: Kristapa Štelmahera personīgais arhīvs

Man ir “Instagram” konts – @blacksmithlatvia90. 
Tur var apskatīt manus darbus.

CIK DAUDZ LAIKA TEV NEPIECIEŠAMS, 
LAI UZTAISĪTU VIENU METĀLA RĀMI?
Parastāko – apmēram četras līdz piecas stundas. 
Ja, piemēram, klients prasa kaut ko sarežģītāku, 
tad aptuveni viena līdz divas dienas.v

KĀPĒC SĀKI NODARBOTIES 
AR METĀLAPSTRĀDI?
Agrāk par to vispār nebiju domājis. Vēlējos strādāt 
par taksistu. Vēl pirms tam mana sirdslieta 
bija filmēšana un montēšana, veidoju dažādas 
komiskas īsfilmas. Taču ar šo nodarbi nevarēju 
pietiekami nopelnīt.
Mācījos Raiņa vakarskolā un par sapņu profesiju 
vispār nebiju domājis. Draugs uzaicināja mani 

iet mācīties Rīgas Amatniecības vidusskolā. No 
amatniecības neko nesapratu, taču mani uzņēma. 
Tie bija četri gadi smaga darba – mācības bija ļoti 
intensīvas, un tās vajadzēja apvienot ar darbu. 
Biju domājis, ka pēc skolas atrast darbu būs grūti, 
taču atradu to uzreiz pēc diploma saņemšanas.

VAI AR KAMERU JOPROJĀM DRAUDZĒJIES?
Tagad filmēju un montēju samērā reti. Taču, 
kad to daru, izmantoju telefonu – tas kļuvis 
tik funkcionāls, ka iespējams pat samontēt. Šī 
māksla pašlaik ir nedaudz aizmirsusies, esmu 
pilnībā pievērsies metālapstrādei.

VAI TAGAD PAR SAVU SIRDSLIETU 
UZSKATI METĀLAPSTRĀDI?
Jā. Es zinu visu par metālu, par tā formām. Viens 
no sarežģītākajiem ir melnais metāls, tāpēc 
strādāju pārsvarā ar to. Man patīk arī tas, ka 
iespējams izgatavot dažādus interesantus vārtus.
Agrāk, kad strādāju kalšanā, tur bija vairāk 
mākslinieciskais darbs, precizitāte. Bija paraugs, 
pēc kura bija jāvadās, un jāuztaisa līdzīgi. 
Savukārt tagad man ir vairāk tehnisks, mehānisks 
darbs. Piemēram, taisot vārtus, kur ir kāds 
izliekums, vienkārši pasūtu to no rūpnīcas. Kad 
biju kalējs, vajadzēja to darīt pašam. Tas darbs, 
tas ieguldījums ir nesalīdzināms. 
“Metalform” veicu standartizētus darbus. Stundas 
likme gan ir mazāka, nekā iepriekšējā uzņēmumā, 
bet apjoms ir lielāks. Līdz ar to sanāk nopelnīt 
vairāk.

TĀTAD KALŠANA PATĪK VAIRĀK 
NEKĀ METĀLAPSTRĀDE?
Jā, tā ir. Ja ir kādi pasūtījumi, es noteikti piekrītu. 
Brīvdienās kaļu, taču ar divām dienām nepietiek. 
Arī laukos, kad ir laiks, uzreiz dodos kalt. Darbā es 
vairāk metinu – tas ir mūsdienīgais stils, savukārt 

kalšana – vecmodīgais. Es varu strādāt abās 
tehnikās – esmu apmierināts. Modernais stils ir arī 
lētāks, to var atļauties vairāk cilvēku, un attiecīgi 
ir arī vairāk pasūtījumu.
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10. decembrī LNS ēkā notika Rīgas RB grupu 
vadību Ziemassvētku kopsapulce, kurā tika 
izrunāti biedrības grupu jautājumi, aktualitātes un 
dažādas problēmas.

10. decembrī LNS Rīgas RB Jelgavas grupa 
organizēja gada noslēguma pasākumu 
“Jelgavnieku spēks!”, kas tika īstenots projekta 
“Mēs Jelgavai!” ietvaros. Šo pasākumu apmeklēja 
kupls jelgavnieku skaits, arī bērni. Klātesošie 
izvērtēja aizritējušo gadu, tajā paveikto un vēl 
nepaspēto. Notika arī sarunas par turpmāk 
plānotajiem darbiem. Neizpalika interesantas 

aktivitātes grupas biedru bērniem. Ilona 
Veidemane parūpējās, lai biedri un viņu bērni 
piedalītos loterijās, kurās katrs laimēja kādu no 
biedru atnestajām dāvanām. Jelgavnieki saka 
lielu paldies Jelgavas pilsētas domei par piešķirto 
finansējumu projektam “Mēs Jelgavai!”.

17. decembrī notika Rīgas RB Tukuma grupas 
2022. gada noslēguma pasākums. Biedri pulcējās 
skaistā viesu namā meža ielokā. Visi bija tērpušies 
Ziemassvētku noskaņās – zaļā vai sarkanā krāsā. 
Tika uzklāts bagātīgs svētku galds, un vakara 
gaitā sanākušie daudz smējās, dejoja, piedalījās 
rotaļās un lieliski pavadīja laiku kopā. Bija arī 
pārsteigumi, balvas un Ziemassvētku paciņas.

17. decembrī notika Ziemassvētku eglītes 
pasākums bērniem. To apmeklēja aptuveni 20 
dažāda vecuma bērni, kurus pavadīja vecāki 
vai vecvecāki. Pasākuma laikā bērni piedalījās 
dažādās aktivitātēs: balonu rotāšanā, krāsošanā 
un rotaļās. Bija arī priekpilns dāvanu pārsteigums. 
Pateicība NIAF “Klusums” par izdevušos 
pasākumu, pārsteigumu un dāvāto mīlestību 
bērniem.

21. decembrī LNS Rīgas RB sadarbībā ar NIAF 
“Klusums” organizēja Ziemassvētku pasākumu. 
Tas bija īpašs ar LNS vadības klātbūtni. Pasākumā 
bija iespēja izvērtēt aizvadīto gadu – tajā paveikto 
un vēl neizdarīto. Psiholoģe Natālija Beļakova 
klātesošajiem stāstīja par Ziemassvētku 
gaidīšanas laiku. Publiku ar dejām un dziesmām 
priecēja tautas deju kolektīvs “Rītausma” un 
jauniešu deju kolektīvs. Paldies NIAF “Klusums” 
par sarūpētajām dāvanām pensionāriem! 
Ziemassvētku brīnums bija noticis!

@BLACKSMITHLATVIA90

VAI TAVĀ DARBAVIETĀ IR 
VĒL CITI NEDZIRDĪGIE?
“Metalform” kopumā ir četri nedzirdīgie. Kad sāku 
strādāt, bija tikai seši darbinieki, tagad ir jau 20. 
Uzņēmums aug un attīstās, plānojam vēl vairāk 
paplašināt kolektīvu. 
Kamēr šeit strādāju, atnāca un aizgāja aptuveni 
40 jauni darbinieki – tas tāpēc, ka uzņēmumam 
ir ļoti augstas kvalitātes prasības. Ja atšķirība no 
prasītā ir kaut vai trīs milimetri, tas skaitās brāķis.

KĀ TU NOKĻUVI ŠAJĀ UZŅĒMUMĀ?
Šeit jau strādāja viens mans nedzirdīgais draugs, 
viņš man piedāvāja. Teicu viņam, ka līdzšinējā 
darbavieta mani ne pilnībā apmierina. Draugs 
pastāstīja par mani priekšniekam, mani uzaicināja 
uz darba interviju, uzdeva testa darbu. Tā es šeit 
nokļuvu.
Minēji, ka “Metalform” strādā četri nedzirdīgie. Vai 
uzņēmums pats uzrunā tieši nedzirdīgos?
Jā, vadība labprāt pieņem darbā nedzirdīgos. Mēs 
visi četri strādājam šeit jau samērā ilgi. Pirmais no 
mums bija Jānis – viņš ir “Metalform” no pašiem 
pirmsākumiem. Viņš ir vājdzirdīgs. Tad atnācu 
es, pēc tam – Jāņa brālis. Savukārt ceturtais 

ieraudzīja sludinājumu “Facebook”, pieteicās, un 
viņu uzņēma. Mums var piesekot “Instagram” – 
@metalform_fabrication un @metalformgroup.

KĀ KOMUNICĒ 
AR DZIRDĪGAJIEM KOLĒĢIEM?
Ar zīmēm un daktilēšanu. Tā kā Jānis ir vājdzirdīgs, 
viņš sākumā komunicēja gan runājot, gan rādot. 
Kad atnācu es un pateicu, ka pilnībā nedzirdu, 
vadītājs pats centās iemācīties zīmes. Arī vadītāja 
vietnieks jau ļoti labi apguvis zīmju valodu. Viņi 
paši izrādīja interesi iemācīties. Protams, ka visas 
zīmes viņš nezina, bet saprasties mēs varam – tas 
ir galvenais. Ja kaut ko nesaprotam, mums palīdz 
Jānis.
Ar dzirdīgajiem, kas strādā no paša sākuma, 
mēs ļoti labi komunicējam ar žestiem. Var teikt, 
izdomājām paši savu zīmju valodu. Mums pat ir 
savi jociņi.

VAI TEV IR KĀDI AR DARBU 
SAISTĪTI NĀKOTNES PLĀNI?
Jūtu, ka gribētu papildus apgūt rasēšanu datorā. 
Rasēšana nozīmē projektu sagatavošanu. Lai gan 
kursi ir ļoti dārgi, es domāju, ka tomēr tos iziešu, 

jo mani tas interesē. Man ļoti labi padodas tas, 
ko daru, taču vēl ir daudz jāapgūst.

KĀDI TEV VĒL IR HOBIJI?
Ceļojumi un jaunas mašīnas. Vēl arī patīk braukt 
ar motociklu.

KAD TU KĻUVI PAR LNS BIEDRU?
Neatceros tieši, kad, taču jau ļoti sen. Pirms 
sākās pandēmija, ļoti aktīvi apmeklēju visus 
pasākumus. Mani aicināja tikties “Zoom”, 
bet man tas nepatīk. Esmu vairāk par “dzīvo” 
komunikāciju.•
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Teksts: Zigmārs Ungurs, LNS RB vadītāji 

RĪGAS BIEDRĪBĀ
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tējas, kā arī gards Ventspils RB sarūpēts kliņģeris. 
Lekcija notika Liepājas pilsētas pašvaldības un 
SIA “LNS Rehabilitācijas centrs” finansētā LNS 
projekta “Uzzini. Apskati. Izproti.” ietvaros.

20. decembrī Liepājas RB atzīmēja tuvojošos 
Ziemassvētkus un Jauno gadu. Pasākumā 
viesojās arī psiholoģe Natālija Beļakova. Pie maza 
svētku galda, ko sarūpēja paši sanākušie biedri, 
tika pārrunāta adventes vainaga nozīme, dažādi 
Ziemassvētku ticējumi, tradīcijas.

SP
OR

TSVALMIERAS BIEDRĪBĀ RĒZEKNES BIEDRĪBĀ

VENTSPILS BIEDRĪBĀ

KULDĪGAS BIEDRĪBĀ

SMILTENES BIEDRĪBĀ

LIEPĀJAS BIEDRĪBĀ

DAUGAVPILS  BIEDRĪBĀ

1. decembrī Valmieras RB sveica 2022. gada 
jubilārus. Kopumā biedrībā apaļu jubileju svinēja 
12 gaviļnieki, bet uz pasākumu klātienē ieradās 4. 
Biedrības vecākajai jubilārei šajā gadā apritēja 95. 
gadi. Pēc apsveikumiem biedri sēdās pie svētku 
galda.

29. decembrī Valmieras RB pulcējās uz atpūtas 
pasākumu “Vienkārši vēl būt kopā šogad”. 
Pateicoties valdes locekļiem Sintijai, Liānai, 
Alvim, Uldzei un tulcei Ingai, pasākums izdevās 
brīnišķīgs. Atrakcijas organizēja Sintija, Liāna un 
Alvis. Sanākušie baudīja arī garšīgo Ingas izcepto 
torti. Uldze prezentēja horoskopus 2023. gadam 
un vadīja dejas. Par atbalstu paldies Valmieras 
pašvaldībai!

17.decembrī Rēzeknes RB norisinājās 
Ziemassvētku pasākums “Ziemassvētku brīnumu 
gaidot”. Pirmajā pasākuma daļā pilsētas parkā 
notika svētku fotosesija, kurā biedri iejutās rūķu 
lomā. Notikums izdevās ļoti jautrs un sirsnīgs. 
Daži dalībnieki izbaudīja ziemas priekus pēc 
pilnas programmas: zīmēja sniega eņģeļus 
sniegā, kūleņoja un baudīja sniega peldes. Otrā 
pasākuma daļa norisinājās pie kafijas galda, kur 
tika apspriesti pagājušā gada notikumi, padarītais 
un iecerētais nākamajam gadam.

8. decembrī Ventspils RB viesojās psiholoģe 
Natālija Beļakova, kura sniedza noderīgas 
konsultācijas. Pēc pasākuma tika pagatavota 
miežu putraimu putra ar speķi pēc Gvido Rītiņa 
receptes. Recepti viņš glabā jau no bērnības, kad 
to izmantoja Gvido mamma un vecmāmiņa. 

17. decembrī Ventspils RB tika ieskandināti gada 
nogales svētki – Ziemassvētki un gaidāmais 
Jaunais (melnā truša) gads. Paldies SIA “RIMI 
LATVIA” un A/S “DIĀNA” par atbalstu Ziemassvētku 
paciņu sagatavošanā gan lieliem, gan maziem!

17. decembrī Kuldīgas RB seniori Ziemassvētku 
gaidīšanas laikā pulcējās uz “Brieduma diena” 
pasākumu. Burvīgas kopā būšanas laikā 
norisinājās dažādas jautras aktivitātes. Biedri ne 
tikai bija sarūpējuši svētku galdu, bet arī radīja 
pacilātu noskaņojumu, kopības sajūtu un gaišumu 
viens otra sirdīs. Pasākuma laikā tika izspēlēta 
“laimes aka” un izdalītas saldumu tūtas. Paldies 
SIA “RIMI LATVIA” par atbalstu saldumu gādāšanā 
un Vilhelmīnei Vicinskai par skaistajiem dekoriem!

Projekta “Rūpes par veselību sākas ar 
veselīgu uzturu un sportu” ietvaros Smiltenes 
RB Alūksnes grupas biedri aktīvi piedalījās 
nūjošanas nodarbībās. Tās vadīja sertificēta 
nūjošanas instruktore Solveiga Kristīne Selga. 
Projekta ievaros norisinājās arī 17 kulinārijas 
nodarbības. Pēdējā nodarbība notika decembrī, 
un tajā alūksnieši gatavoja soļanku. Pateicība 
Anitai Ceplei par nodarbību vadīšanu! Projektu 
līdzfinansē Alūksnes novada pašvaldība un SIA 
“LNS Rehabilitācijas centrs”.•

6. decembrī Liepājas RB uzņēma biedrus no 
Ventspils RB. Biedrības dalījās pieredzē, apsprieda 
pasākumu organizēšanu, biedrībās esošo biedru 
skaitu u. c. Ventspilnieki devās ekskursijā pa 
Liepājas RB telpām. Ciemošanās laikā notika 
arī projekta ietvaros organizēta informatīvi 
izglītojoša lekcija par uzturu, ko vadīja lektore 
Dace Dieviņa. Pēc lekcijas sekoja sarunas pie 

20. decembrī LNS Daugavpils RB norisinājās jauks 
Ziemassvētku pasākums. Dalībnieki bija svinīgi 
saposušies īpašajā Ziemassvētku noskaņā. 
Pasākumu ievadīja sirsnīgs koncerts, kurā 
piedalījās Elvīra un Regīna. Biedri gāja rotaļās, 
vēlēja viens otram, ko nu katrs ātrumā varēja 
iedomāties. Protams, neizpalika arī nākotnes 
zīlēšana. Pie kopīgā svētku galda biedri dalījās 
stāstos, atceroties arī tālos bērnības laikus, kad 
ar satraukumu tika gaidīta Salatēva ierašanās. 
Pasākums noritēja draudzīgā un sirsnīgā 
atmosfērā.

Ziemassvētku un Jaunā gada gaidu laikā 
daugavpilieši apciemoja savus pansionātā 
mītošos biedrus. lai arī viņiem radītu prieku un 
svētku sajūtu. Ciemiņi pasniedza dāvanas un 
saldumus. Prieks gan vieniem, gan otriem! Lai 
veselība mūsu biedriem pansionātā!
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KĀDAS BIJA SAJŪTAS, 
KAD UZZINĀJI, KA BALVA IR TAVA?
Mums, dalībniekiem, rezultāts iepriekš nebija 
zināms. Par uzvaru uzzināju tikai, kad tiku aicināta 
uz skatuves. Ļoti skaists brīdis manā dzīvē. “Trīs 
zvaigžņu balvu” saņēmu pirmo reizi. Bija ļoti 
liels uztraukums. Kad nosauca manu vārdu, 
biju patiešām ļoti laimīga. Milzīgs paldies visiem 
balsotājiem un atbalstītājiem! Uz skatuves biju 
ļoti satraukta, jo tā bija pirmā reize, kad runāju 
tik lielas publikas priekšā. Turklāt mūs arī filmēja. 
Biju sagatavojusi runu, bet uzstājoties pusi no tās 
aizmirsu. Taču tas ir sīkums. 
Es vēlos parādīt visiem, ka esmu nedzirdīga, lai 
mūs pamana un lai visi redz, ka arī mēs esam daļa 
no sabiedrības. Un tā arī turpināšu, jo vēlos arī 
iedvesmot, ka mēs – visi nedzirdīgie – arī varam 

tālāk, augstāk, stiprāk!

CIK VIEGLS VAI GRŪTS BIJA TAVS 
CEĻŠ LĪDZ ŠĀDIEM PANĀKUMIEM?
Kā jau visur, ceļš nav viegls. Balva ir tas taustāmais 
un redzamais rezultāts nemitīgiem treniņiem 
un ieguldītam smagam darbam un laikam. Visi 
panākumi slēpj sevī ļoti daudz izlietu sviedru 
un enerģijas. Tikai ar smagu darbu var uzlabot 
rezultātu un progresēt, attīstīt savu talantu.

PASTĀSTI, LŪDZU, PAR PAŠU 
PASĀKUMU – KĀ UN KUR TAS NOTIKA, 
VAI BIJA DAUDZ CILVĒKU?
Pasākums notika Hanzas peronā, bija ļoti daudz 
cilvēku – ap 200. Populāri sportisti, politiķi, elites 
cilvēki. Bija arī prezidents, televīzijas komanda, 

žurnālisti, fotogrāfi. Atrasties tur bija kā sapnis. 
Tas bija liels pagodinājums. Biju kopā ar tulku Elzu 
Veismani, tas ļāva man justies drošāk un brīvāk. 
Savukārt pēc pasākuma varējām izbaudīt garšīgu 
kūku.

VAI SAŅEMT ŠĀDU APBALVOJUMU BIJA 
TAVS MĒRĶIS? 
Lielu pagodinājumu jutu vien par to, ka biju 
nominēta balvai. Es negaidīju uzvaru. Protams, 
vēlējos to, taču nebiju domājusi, ka jāuzvar ir 
tieši man. Visi esam pelnījuši šādu balvu, bet man 
šoreiz sanāca uzvarēt. Protams, ka cerēju un 
gribēju saņemt šo balvu. Man ir liels prieks, ka tas 
tā arī notika!

CIK DAUDZ LAIKA TU PAVADI 
TRENIŅOS UN SACENSĪBĀS?
Daudz! Trenējos sešas līdz astoņas reizes nedēļā, 
un apmēram reizi mēnesī sezonas laikā notiek 
sacensības. Taču, protams, jāpaspēj arī atpūsties 
un atjaunoties.

KĀDI IR TAVI TĀLĀKIE 
PROFESIONĀLIE PLĀNI?
Vēlos uzlabot savu personīgo sniegumu un 
sasniegt personīgo rekordu. Un, protams, 
turpināšu trenēties. Tuvākais mērķis – šī gada 
augustā atvest mājās medaļas no Argentīnas, 
kur notiks nedzirdīgo pasaules čempionāts 
peldēšanā. Turiet īkšķus!•

Teksts: Jūlija Bite Foto: Lauris Vīksne

ZANE EMBREKTE SAŅEM 
“TRĪS ZVAIGŽŅU BALVU”

LNS biedre, peldētāja Zane Embrekte 14. janvārī svinīgajā “Trīs Zvaigžņu balva 2022” pasniegšanas ceremonijā saņēma gada 
paralimpiskās sportistes titulu. Viņa atzīstas, ka uzvaru nebija gaidījusi, taču ļoti uz to cerēja un tagad ir patiešām laimīga. 
Apsveicam!
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Šī gada 13. janvārī viesnīcā “NB Hotel” norisinājās 
“Latvijas gada balva nedzirdīgo sportā 2022” 
apbalvošanas ceremonija, kurā  tika sveikti 
trīs Latvijas labākie nedzirdīgie sportisti, kā arī 
piešķirtas balvas nominācijās “Labākais jaunais 
sportists”, “Aktīvākais dalībnieks”, “Populārākais 
sporta veids” un “Aktīvākais sporta klubs”.

Par 2022. gada Latvijas labākajiem nedzirdīgajiem 
sportistiem tika atzīti: 1. Zane Embrekte 
(peldēšana), 2. Māris Grēniņš (vieglatlētika), 3. 
Artis Vazdiķis (peldēšana).
Par populārāko sporta veidu nedzirdīgajiem trešo 
reizi tika atzīta peldēšana (iepriekš arī 2019. un 
2021. gadā), kuru pārstāvošā Zane Embrekte 
atveda zelta medaļu no Vasaras Nedzirdīgo 
Olimpiskajām spēlēm Brazīlijā. Kategorijā 

“22. gada aktīvākais sporta klubs” uzvarēja Rīgas 
Nedzirdīgo šaha un dambretes sporta klubs 
“ŠaDa”. Klubam tā ir otrā balva tā pastāvēšanas 
laikā. Nominācijā “Labākais jaunais sportists 
2022” balvu ieguva peldētājs Artis Vazdiķis. 
“Aktīvākais sportists 2022” titulu ieguva kluba 
“ŠaDa” biedres Jekaterina Jasinska un Iveta 
Kraze, kuras bija aktīvas, piedaloties dažādās 
LNSF organizētajās sporta sacensībās.•

Teksts: Iveta Kraze Foto: Madara Liepiņa

LATVIJAS GADA BALVA 
NEDZIRDĪGO SPORTĀ 2022

peldēšana

ZANE EMBREKTE
vieglatlētika

MĀRIS GRĒNIŅŠ
peldēšana

ARTIS VAZDIĶIS
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Šogad mūsu nozīmīgākās sacensības bija  
24. Vasaras Nedzirdīgo Olimpiskās spēles. Tās 
notika dažādās sporta disciplīnās divās dažādās 
norises vietās: Brazīlijas pilsētā Kašjasa du Sulā 
no 1. līdz 15. maijam (vieglatlētika, peldēšana un 
šaušana) un Kualalumpurā, Malaizijā, no 
20. līdz 30. oktobrim (boulings). Kaut gan mēs vēl 

atradāmies pandēmijas ēnā, tomēr mūsu izlases 
sportistiem bija labi apstākļi un iespēja apmeklēt 
treniņus, gatavojoties dalībai olimpiskajās 
spēlēs.
LNSF veiksmīgam darbam liela nozīme ir labai 
sadarbībai ar treneriem. Mūsu izlases sportisti, 
izlases kandidāti varēja turpināt trenēties, 

piedalīties sacensībās starp dzirdīgajiem ar 
mērķi labi sagatavoties startam starptautiskajās 
sacensībās.
2022. gads LNSF dzīvē bija grūts posms, taču ar 
pārsteiguma piedevām.

LNSF PREZIDENTES IVETAS KRAZES ATSKATS UZ 2022. GADA SPORTA DZĪVI
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Teksts: Egija Salaciete 

Teksts: Laura Zeltiņa 

• Latvijas Nacionālajā mākslas muzejā līdz 26. 
februārim aplūkojama izstāde “Imanta Lancmaņa 
māksla”. Imants Lancmanis ir laikmetīgās 
postmodernās glezniecības pārstāvis, kurš savos 
darbos pauž romantisma raksturīgos elementus, 
atspoguļojot tos jaunā manierē. Sīkāka 
informācija: 

• No 14. janvāra līdz 8. aprīlim Mākslas muzejā 
“Rīgas Birža” ir skatāma izstāde “Indija – tradīciju 
zeme”, kura sniedz ieskatu plašajā Indijas kultūras 
mantojumā. Sīkāka informācija:

***

KULTŪRAS UN MĀKSLAS 
PASĀKUMI, KAS JĀREDZ

Nedzirdīgo sabiedrībā lielu ievērību ir ieguvusi 
Latvijas Nedzirdīgo savienības kultūras centra 
“Rītausma” teātra izrāde “Drakula”, kura savu 
pirmizrādi piedzīvoja 2022. gada 18. jūnijā 
radošajā festivālā “Skatuves priekškaru atverot 
dzīvei”. Izrādei bija tik veiksmīgi panākumi, ka tā 
2022. gadā tika uzvesta vairākas reizes, kļūstot 
par vienu no skatītākajām pēdējo gadu laikā.
Izrādes režisore Zane Bondare aicināja Latvijas 
Kultūras akadēmijas (LKA) studentus un 
pasniedzējus apmeklēt šo izrādi kultūras centrā 
“Rītausma”, lai iepazīstinātu kultūras un mākslas 
nozaru pārstāvjus ar nedzirdīgo teātra mākslu 
un kultūru, kā arī veicinātu nedzirdīgo teātra 
popularitāti dzirdīgo auditorijai. Pasākumu 
apmeklēja vairāk nekā 20 LKA studenti, kuru vidū 
bija gan topošie dramaturgi, gan kultūras pētnieki, 
gan teātra producenti, kā arī citi speciālisti, 
kuri nākotnē varētu veicināt nedzirdīgo teātra 

DZIRDĪGIE SASTOPAS AR NEDZIRDĪGO TEĀTRA MĀKSLU

popularitāti Latvijā.
Studenti atzinīgi novērtēja teātra izrādi – 
saskarsme gan ar nedzirdīgo sabiedrību, gan ar 
nedzirdīgo teātri viņiem bijusi jauna pieredze. 
Daudzi studenti nezināja, ka nedzirdīgie spēlē 
teātri, un bija pārsteigti, ka nedzirdīgo sabiedrībā 
ir dažādas kultūras un mākslas izpausmes 
formas, kā teātris, dejas, melodeklamācija un 
citas. Jāatzīmē, ka vairāki studenti uzskatīja, 
ka teātra kolektīva aktieri ir ieguvuši izglītību 
aktiera mākslā, jo aktierspēle esot bijusi 
talantīga, ticama un apbrīnojama. Atzinību guva 
arī izmantotā zīmju valoda – tā bijusi skaista un 
pat saprotama arī tiem, kuri šo valoda nepārzina. 
Toties tie studējošie, kuri LKA apmeklē latviešu 
zīmju valodas kursus, atzinīgi novērtēja iespēju 
vērot zīmju valodu nedzirdīgo vidē un mācīties 
jaunas zīmes, lai pilnveidotu savas zināšanas. 
Vēl studējošie akcentēja izrādē izpildītās dejas 
performances (deju horeogrāfijas autore – Dana 
Kalpiņa-Geida), norādot, ka tās būtu sarežģītas 
pat dzirdīgiem cilvēkiem. Šie dažādie iespaidi ļāva 
dzirdīgajiem saprast, cik patiesībā daudz spēj 
cilvēks, kuram ir dzirdes traucējumi, un cik bagāta 
ir nedzirdīgo pasaule.
Šī teātra izrāde ne tikai iepazīstināja dzirdīgos 
apmeklētājus ar nedzirdīgo pasauli, bet lauza 

stereotipus, pierādot, ka nedzirdīgie spēj “dzirdēt” 
mūziku, “dziedāt” dziesmas, dejot un spēlēt 
teātri. Daži no studentiem minēja, ka noteikti 
vēlas turpmāk apmeklēt nedzirdīgo pasākumus, 
it sevišķi teātra izrādes un melodeklamācijas. 
Viņu ieskatā, tos nepieciešams redzēt ne tikai 
nedzirdīgajiem, bet visai sabiedrībai kopumā, jo 
nedzirdīgie ir daļa no mūsu sabiedrības.•

VALMIERAS GAUJAS 
KRASTA VIDUSSKOLA – 
ATTĪSTĪBAS CENTRS

RĪGAS RAIŅA VIDUSSKOLA 16. decembra vakarā Torņakalna baznīcā 
notika ikgadējais sirsnīgais labdarības koncerts 
“Nāc līdzās Ziemassvētkos”, kurā piedalījās 
arī Valmieras skolas skolēni Agate Zariņa un 
Markuss Ādlers. Šogad koncerta nosaukums – 
“Gaišie sapņi”. Priekšnesumu skolēniem palīdzēja 
sagatavot skolotāja Līga Grāpena.

Rīgas Raiņa vidusskolas integratīvā grupa “ALIAS” 
20. decembrī, tuvojoties Ziemassvētku laikam, 
ar koncertu iepriecināja Anglikāņu baznīcas 
seniorus. Tā jau ir kļuvusi par skolas tradīciju, 

2022. gada noslēgums ir bijis ražīgs arī skolās, kurās mācās skolēni ar dzirdes traucējumiem. 
Valmieras Gaujas krasta vidusskolas un Rīgas Ēbelmuižas pamatskolas skolēni piedalījās labdarības 
koncertā “Nāc līdzās Ziemassvētkos”, bet Rīgas Raiņa vidusskolas skolēni ar siltām sajūtām piepildīja 
Anglikāņu baznīcu.
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kuru Covid-19 laikā diemžēl nācās pārtraukt. 
Šoreiz jaunieši ar lielu prieku gatavojās iepriecināt 
seniorus un citus viesus. Skolēni uzstājās ar 
15 melodeklamācijām, kurās dzirdīgie skolēni 
dziedāja balsīs, bet nedzirdīgie – zīmju valodā. 
Izdevās lielisks kopdarbs.

https://www.lnmm.lv/makslas-muzejs-rigas-birza/izstades/indijas-ikdienas-maksla-472?fbclid=IwAR0INLq9D9_xHATby6XnBdT358ujGSJpauksoghkwuX1kUTDBcLzLHToofo
https://www.lnmm.lv/latvijas-nacionalais-makslas-muzejs/izstades/imanta-lancmana-maksla-453
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gadu pārtraukuma bērni, vecāki, skolotāji, bijusī 
skolotāja Veronika Dzalbe un skolas draugi – 
Aleksandra Čaka muzeja direktore Antra Medne, 
tēlnieks Vilipsōns, kontrtenors Sergejs Jēgers 
– pulcējās skolas Svinību zālē pie Ziemassvētku 
egles. Skanēja dziesmas, dzeja, mīļi vārdi, tika 
izdejots dancis ar rakstainiem cimdiņiem – tādi 
bija “Ziemassvētki mūsmājās”. Skolas direktore 
Kristiāna Pauniņa teica atzinības vārdus skolas 
kolektīvam un čaklākajiem skolēniem. Bērnus 
iepriecināja Sergeja Jēgera atbalsta fonda 
sarūpētās dāvanas un saldumu paciņas.
Vēlot laimīgu jauno gadu, pateicamies visiem, 
kuri pirmssvētku steigā atrada un arī tagad atrod 
laiku padomāt un parūpēties arī par atbalstu 
tiem, kuri atrodas kara apstākļos Ukrainā. Īpaši 
pateicamies mūsu skolas mediķēm Rasmai, Ņinai 
un Silvijai, skolotājiem Benitai, Ivetai, Kristiānai, 

Olgai, Ingrīdai, Jūlijai, Gunai, Ritai, Andrai, Kristīnei, 
Oksanai, Mairitai, Guntim, Jutai, Ingunai, skolas 
darbiniecēm Sandrai un Inesei! Īpašs paldies 
arī skolēniem Karlīnai, Keitijai un Henrijam! 
Dāvinājumi 29. decembrī tika nogādāti uz Rīgas 
domes ziedotajiem ”Rīgas satiksme” autobusiem 
pie tirdzniecības centra “AKROPOLE Alfa” kā 
ziedojumi Kijivas iedzīvotājiem.•

 “Šonakt klusi, klusi sevī atver vārtus…” ar dziesmu 
“Gavilējiet, zvaigznes” mūsu skolas skolēni Dārta, 
Emīls, Daniils, Alekss un Džeims skolotājas Aigas 
vadībā piedalījās labdarības koncertā “Nāc līdzās 
Ziemassvētkos” Torņakalna baznīcā. Pēc divu 

Teksts: Jūlija Bite Foto: Kristiānas Pauniņas personiskais arhīvs

Teksts: Ildze Kiršteine Foto: LTV/Lauris Vīksne

Rīgas Ēbelmuižas pamatskolas audzēkņi savos 
ikdienas izbraucienos turpmāk dosies ar jaunu 
“Fiat Ducato” markas autobusu. To skolai 
uzdāvināja Baltijas bērnu fonds (BBF). 

Šī gada 6. jūnijā Rīgas Ēbelmuižas pamatskolas 
direktore Kristiāna Pauniņa ar savu vietnieci 
Gundegu Malicku devās pie BBF pārstāvjiem, lai 
apspriestu iespēju dāvinājumā saņemt jaunu 
autobusu. Tas skolai bijis ļoti nepieciešams 
vairāku iemeslu dēļ, stāsta K. Pauniņa. Pirmkārt, 
autobuss, kas bija līdz šim, skolai uzdāvināts 

tālajā 1999. gadā, un tehniskā stāvokļa dēļ tas 
vairs nav nedz drošs, nedz arī ērts. Taču ar skolas 
budžetu jaunajam autobusam nepietika. Otrkārt, 
kopš pagājušā mācību gada skolā mācās arī 
sociālās aprūpes nama bērni. “Arī šie bērni ir ar 
dzirdes traucējumiem, viens no viņiem pārvietojas 
ratiņkrēslā,” saka Pauniņa. Viņi jāved no mājām uz 
skolu un atpakaļ. “Un, protams, primāri ir bērnu 
audzināšanas un izglītošanas jautājumi, iespēja 
iepazīt Latviju, tās kultūru, vēsturi un ģeogrāfiju, 
apbraukājot daudzas vietas.”
BBF pārstāvis Lauris Žubulis skolas direktori 
un vietnieci laipni uzņēmis un uzklausījis. Bija 
jāuzraksta arī oficiāla vēstule, pamatojot, kāpēc 
skolai nepieciešams jauns autobuss. “Mums 
neteica ne jā, ne nē – izstāstīja, kāda ir reālā dzīve 
un reālā situācija, un, protams, ka pie labvēlīgas 
situācijas mēs varam domāt un cerēt uz atbalstu. 
Un īsi pirms Saeimas vēlēšanām, iepriekšējā 
vakarā, es atvēru savu e-pastu, un tur bija laimīgā 
ziņa – fonds ir atbalstījis mūsu vēlēšanos jau 
šogad! Bijām ļoti, ļoti priecīgi, aiz prieka nevarējām 
pat īsti sakarīgi parunāt un kārtīgi pateikties,” 
savās sajūtās dalās Pauniņa. “Paldies Laurim 
Žubulim, Laurai Zeltiņai un Andrejam Zeltiņam – 

BALTIJAS BĒRNU FONDS 
ĒBELMUIŽAS SKOLAI 
ZIEDO AUTOBUSU

par to, ka viņi ļoti iesaistījās un palīdzēja mums ar 
šo jautājumu veiksmīgi tikt galā!”
Jauno autobusu skola saņēma jau 20. decembrī, 
taču dokumentu kārtošanas dēļ svinīgā 
dāvināšanas ceremonija notika 12. janvārī. 
Pasākumā piedalījās bērni, skolotāji un fonda 
pārstāvji, kuriem bija arī iespēja izmēģināt jauno 
busiņu. 
Autobuss ražots 2014. gadā, un tajā ir 14 pasažieru 
vietas. Tā kā Ēbelmuižas pamatskolas klasēs 
maksimālais skolēnu skaits ir 10, tajā pietiek 
vietas visai klasei kopā ar skolotāju. Katrs krēsls 
ir aprīkots ar drošības jostu, tāpat autobusā var 
ievietot un piestiprināt bērnus vai pieaugušos 
ratiņkrēslā. Pirms dāvināšanas BBF apmaksāja 
arī autobusa tehnisko apskati. “Bērni bija lielā 
sajūsmā par jauno autobusu. Daudzi uzzīmēja 
zīmējumus ar pateicību par jaunu, skaistu 
autobusu un arī par pasākumu,” tā Pauniņa.
Autobusu izmantos, lai vestu bērnus uz sporta 
aktivitātēm un sacensībām Latvijā un ārzemēs, 
ekskursijām, bērnu nama bērnu transportēšanai 
uz un no skolas, kā arī dažādām citām audzēkņu 
vajadzībām.•

SK
OL

A RĪGAS ĒBELMUIŽAS 
PAMATSKOLA GADU MIJĀ

2023. gada sezonu uzsākot, Latvijas Televīzija 
skatītājiem ar dzirdes traucējumiem piedāvā 
jau iemīļotu seriālu jauno sezonu sērijas ar 
subtitriem, 2022. gada spilgtāko kultūras un 

kino notikumu apbalvošanas ceremonijas ar 
tulkojumu zīmju valodā, dziesmu konkursa 
“Supernova” fināla “izdziedāšanu” zīmju valodā, 
kā arī Ukrainas kara gadadienai veltītu raidījumu.
 
No 29. janvāra svētdienās pl. 21.05 LTV1 ar jaunām 
– 8. sezonas – sērijām atsākas detektīvseriāls 
“Broukenvuda” (Brokenwood Mysteries) ar 

subtitriem. Savukārt no 13. janvāra piektdienu 
vakaros pl. 21.45 LTV1 ar 11. sezonu atgriežas 
detektīvseriāla “Nāve paradīzē” (Death in Paradise 
11) spraigie notikumi ar subtitriem.
11. februārī norisināsies dziesmu autoru un 
izpildītāju konkursa “Supernova” fināls, kuru jau 
tradicionāli LTV7 tiešraidē zīmju valodā “izdziedās” 
tulki Elza Veismane un Ainārs Ostvalds. 

Teksts: Kristiāna Pauniņa Foto: Kristiānas Pauniņas personīgais arhīvs
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SVEICAM FEBRUĀRA JUBILĀRUS!

LĪDZJŪTĪBAS

Šogad ziema uzvedas neprognozējami, 
pirmo reizi piedzīvojām nevis pavasara, bet 
gan ziemas ledus vižņu plūdus Jēkabpilī. Arī 
Kopsolī neliels, bet tomēr jaunums – sākam 
jubilāru sarakstā iekļaut nevis no 50 gadiem, 
kā iepriekš, bet jau no 40! Tātad jubilāru 
saraksts paliek “jaunāks”. Nav taču slikti 
gribēt būt jaunākiem. Tāpēc šajā februāra 
jubilāru sarakstā redzat arī tos, kuri februārī 
svinēs savas 40 un 45 gadu jubilejas. Lai 
prieks un veselība visiem, visiem jubilāriem!

DAUGAVPILS BIEDRĪBĀ 
06.02. JEĻENA VINOGRADOVA 

17.02. LILIJA ZĪBARTE 
RĒZEKNES BIEDRĪBĀ 

15.02. EVITA PETROVA 
18.02. JŪLIJA KOZLOVSKA 

21.02. ALEKSANDRS RIBAKOVS 
RĪGAS BIEDRĪBĀ 

5.02. ANDRIS KEDERS 
8.02. TATJANA VASYUTINA 

11.02. ANDRIS VOROTINSKIS 
14.02. ZANE ZEĻENKĒVIČA 
16.02 INDRA BARKAUSKA 

16.02. UĢIS PAEGLĪTIS 
17.02. VIESTURS LĀCIS 
21.02. ALNIS KUĻIKOVS 
22.02. OJĀRS VANKINS 

22.02 JĀNIS ZANDOVSKIS 
26.02. TATJANA SIĻINA 
26.02. DAIGA CIELAVA

Izdziest zvaigzne.
Zvaigznes gaisma

Plūst un plūst
Caur manu mūžu.

(Ilga Bērza)

Man palikuši tavi vārdi, 
Man palikusi tava sirds, 

Un liekas, ka ikvienā zvaigznē 
Vēl tavas acis pretī mirdz. 

(M. Jansone)

Mūžībā aizgājuši mūsu biedri
JEVGEŅIJA TAVALOVIČA

(10.11.1951. – 24.09.2022.)
VELTA RENCE

(23.11.1933. – 26.12.2022.)
VALENTĪNA MOSTOVA

(22.12.1951. – 02.01.2023.)
JĀNIS KATKOVSKIS

(11.03.1949. – 13.01.2023.)
Izsakām visdziļāko līdzjūtību tuviniekiem!

Mūžības ceļā devies mūsu biedrs 
ULDIS MELNŪDRIS 

(4.01.1936. - 12.01.2023.).
Izsakām visdziļāko līdzjūtību 

tuviniekiem un draugiem.

Rīgas RB Smiltenes RB

LTV dziesmu konkursa “Supernova” uzvarētājs, 
kuru noteiks žūrija un skatītāji fināla balsojumā 
11. februārī, iegūs iespēju maijā pārstāvēt Latviju 
starptautiskajā Eirovīzijas dziesmu konkursā 
Liverpūlē, Lielbritānijā. “Supernovu” arī šogad 
vadīs Ketija Šēnberga un Lauris Reiniks. Finālā 

vienlīdz nozīmīga būs skatītāju un žūrijas loma 
– labākie tiks noteikti skatītāju zvanu un īsziņu 
balsojuma un žūrijas balsojuma kopvērtējumā.
17. februārī norisināsies Latvijas sabiedrisko 
mediju gada balvas “Kilograms kultūras 2022” 
apbalvošanas ceremonija. Šogad pirmo reizi 
ceremonija interneta tiešraidē (www.replay.lv 
un www.ltv.lsm.lv) tiks rādīta ar zīmju valodas 
tulkojumu. “Kilograms kultūras” ir sabiedrisko 
mediju apbalvojums kultūras jomā, kas apliecina 
sabiedrisko mediju aktīvu līdzdarbību Latvijas 
kultūras dzīves procesos. Balvu piešķir Latvijas 
Televīzija, Latvijas Radio un Latvijas sabiedrisko 
mediju portāls LSM. Tradīcija aizsākta 2012. gadā, 
kad balvas tika pasniegtas par spilgtākajiem 2011. 
gada kultūras notikumiem. “Kilograms kultūras 
2022” nominantus žūrija izvirza desmit kategorijās 
– kino, teātris, mūzika, vizuālā māksla, literatūra, 
popkultūra, starts, mantojums, pārsteigums, 
notikums. Finālistus skatītāji un klausītāji izvēlas 

trīs balsojumos – pavasara, rudens un ziemas.
Tāpat pirmo reizi ar zīmju valodas tulkojumu 
interneta tiešraidē (www.replay.lv un www.ltv.
lsm.lv) 26. februārī varēs sekot līdzi Nacionālās 
kino balvas pasniegšanas ceremonijai “Lielais 
Kristaps 2022”. “Lielais Kristaps” ir nozīmīgākais 
Latvijas filmu nozares pasākums, kas dod iespēju 
vienkopus redzēt un profesionāli izvērtēt Latvijas 
jaunākās filmas, kā arī godināt Latvijas kino 
tradīcijas. 2016. gadā “Lielais Kristaps” ieguvis 
Nacionālās balvas statusu.  Ceremonija tiks 
pārraidīta tiešraidē LTV1 un LSM.lv, un tajā tiks 
pasniegtas balvas labākajām filmām un filmu 
nozares profesionāļiem, kā arī citas īpašās balvas. 
Kā allaž, skatītājiem par savu mīļāko filmu ir 
iespēja nobalsot portālā LSM.lv. 
Ukrainas kara gadadienā, 24. februārī, pl. 
18.50 LTV1 būs skatāms Ziņu dienesta veidots 
“Raidījums par gadu kopš karš Ukrainā” ar zīmju 
valodas tulkojumu.•

Adrese: Elvīras iela 19 K-2, Rīga, LV-1083 
E-pasts: kopsoli@lns.lv 
Tālr.: 28475237 

Redaktore: Laura Zeltiņa 
Maketētājs: Kristaps Legzdiņš

Sagatavots par Latvijas vasts budžeta līdzekļiem. 
Materiālu pārpublicēšana atļauta, tikai saskaņojot to ar izdevuma redakciju.
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